
Skt. Klemens Antenneforening 18. marts 2014. 

Generalforsamling tirsdag den 18. marts 2014 kl. 19.30 i Stenløse Forsamlingshus. 

Generalforsamlingen havde 79 deltagere inkl. bestyrelsen. 

Formanden Egon Birkholm bød velkommen og omtalte det vellykkede jubilæumsarrangement om 

eftermiddagen med YouSee, hvor der havde været 46 besøgende husstande og ca. 80 personer i alt. 

Dagsorden iflg. vedtægterne. 

1.    Valg af dirigent. 

Efter forslag fra bestyrelsen valgtes Klaus Holten Kristensen til dirigent. Denne konstaterede, 

at generalforsamlingen var lovlig indkaldt ifølge vedtægterne. 

2.    Aflæggelse af beretning ved formanden Egon Birkholm. 

På generalforsamlingen i 2013 fik bestyrelsen mandat til at oprette en ny kontrakt med 

YouSee. Kontrakten er på tre år samt opsigelsesperiode og trådte i kraft pr. 1. april 2013. 

Kontrakten skulle ses i sammenhæng med den Ø-opdeling, der blev foretaget i 2013 med tre 

øer for at øge forsynings sikkerheden og give bedre signaldækning. YouSee betalte alle 

etablerings omkostninger på 127.000 kr. i forbindelse med Ø-opdelingen. Etableringen blev 

gennemført hen over sommeren og var sat i drift i slutningen af august måned 2013. 

I mats 2013 var 3 bestyrelsesmedlemmer til et arrangement ”Live13” i Bella Centeret 

inviteret af YouSee. Bestyrelsen deltog i forskellige fagkonferencer. 

I marts måned 2013 blev der rettet henvendelse fra entreprenør Per Pedersen, Haarby, der 

skulle i gang med at bygge 8 boliger på ”Trådvaregrunden”, Skt. Klemens vej 42 B-K. SKAF 

fik et tilbud fra Dansk KabelTV på 33.981 kr. til etablering af tilslutnings kabler. Beløbet blev 

accepteretaf bygherre, og der var signal til boligerne kort før jul 2013. Beløbet blev 

efterfølgende finansieret af YouSee mod forlængelse af kontrakten med et år, da YouSee 

gerne ville have mobiltelefonen indføjet i kontrakten. I april måned blev der slukket for SD 

versioner af de programmer, der bliver sendt i HD format. 

I juni gik vi over til en ny hjemmeside ”Foreningsweb”. Fordelen er, at YouSee opdaterer 

nyheder løbende. Hjemmesiden er blevet godt modtaget med godt 200 besøgende pr. måned. 

I juli blev der mulighed for tilvalg af et program mod tidligere fire programmer. I juli måned 

skete der skade på et skab på Skt.Klemens vej. Regningen blev sendt til skadevolder, en lokal 

handy-man. Forsikringsselskabet Concordia dækkede skaden. I august måned  blev der en 

fredag aften begået hærværk på Svendstrupvej 36 mod fiberkablet, der var blotlagt i 

forbindelse med Ø-opdelingen. Hele området var uden signal frem til lørdag aften. Hærværket 

meldt til politiet uden resultat. Alle omkostningen blev dækket af YouSee eller deres 

forsikring. 



I september indførte YouSee Bland-selv bredbånd, hvilket betyder, at man selv kan ændre 

forholdet mellem download hastighed og upload hastighed, eksempelvis 15/3 Mbit til 12/6 

eller 9/9 Mbit. I november var tre bestyrelsesmedlemmer til FDA-messe i Billund, bl.a. også 

med deltagelse i faglige konferencer. I november blev der udsendt orienteringsskrivelse til 

medlemmerne. I november blev et kabel bl.a. med forsyning af signal til Dahlsvej overgravet 

af Munck på hjørnet af Skt. Klemens vej og Svendstrupvej. Tilbud fra YouSee på 75.000 kr., 

men der blev valgt en anden kreativ løsning fra Dansk Kabel TV til 43.988 kr. Det nye kabel 

blev sat i drift kort før jul. Der blev søgt erstatningsansvar over for Munck, men det 

overgravede kabel var næsten 40 år gammelt, tæret og ødelagt, så erstatningsmæssigt var det 

værdiløst. 

I årets løb er tre af vores standere påkørt. På Egebakken, Kløverbakken og Søvangen. Der er 

påsat reflekser på ca. 100 standere. 

Foreningen har 770 medlemmer, hvilket er netto 10 mindre end sidste år. Pakkerne fordeler 

sig med 235 grundpakker, 225 mellempakker og 310 fuldpakker. Desuden har 477 

medlemmer bredbånd, hvilket er 61,9 pct. 133 harYouSee digitalboks og 112 har IP telefoni. 

Formandens beretning blev efterfølgende  godkendt uden afstemning. 

3.    Aflæggelse af regnskab ved kassereren Leith Olsen. 

Regnskabet for 2013, der var udsendt sammen med indkaldelsen,blev gennemgået. Resultatet 

var et underskud på 12.760 kr. mod budgetteret overskud på 2.000 kr. Skyldes bl.a. øgede 

udgifter til kabelbrud. Tab på medlemmer var på 4.730 kr. mod 9.261 kr. året før. 

Egenkapitalen var på 1.231.309 kr. mod 1.202.851 kr. i 2012. På grund af at der forfalder 

store beløb til betaling i januar og april til YouSee og Copydan er det nødvendigt med en stor 

kassebeholdning. 

På forespørgsler fra salen svarede kassereren på spørgsmål om fordelingen af posten 

”Administrationshonorar”, og om det var muligt at opdele posten til YouSee, så vedligehold 

også fremgik. 

Budgettet blev gennemgået under næste punkt – punkt 4. 

Kassereren oplyste, at regnskabet var godkendt af bestyrelse og revision. Herefter godkendtes 

kassererens beretning uden afstemning. 

4.    Fastsættelse af kontingent. 

Bestyrelsen foreslår en kontingent forhøjelse på 50 kr. til et årligt kontingent på 175 kr. for 

2014. Forhøjelsen skal ses i sammenhæng med, at SKAF har et ældre anlæg, som der kan 

komme brud på med øgede udgifter tilfølge. Forhøjelsen er derfor en sikkerhed for 

foreningens økonomi. Herefter blev der spurgt til andre priser, hvor formanden 

sammenlignede med YouSees normale listepriser, som alle lå ca. 1000 kr. over SKAFs 

pakkepriser. 



Kontingentet for 2014 blev godkendt af generalforsamlingen uden afstemning. 

5.    Behandling af indkomne forslag. 

Der var ikke kommet forslag. 

6.    Valg af bestyrelse. 

På valg var Leith Olsen, der var villig til genvalg samt John Hansen, der ikke ønskede 

genvalg. 

Leith Olsen blev genvalgt uden afstemning. Bestyrelsen foreslog Jim Snerling, som nyt 

medlem. Jim Snerling blev valgt uden afstemning. 

7.    Valg af revisorer. 

Finn Rossau og Bjarne Ploug var på valg. De blev begge genvalgt uden afstemning. 

8.    Valg af suppleanter for bestyrelsen og revisor. 

Som suppleanter for bestyrelsen blev Lars Arvid Nielsen og Hans Hougaard valgt. Per 

Hansen blev genvalgt som revisor suppleant. Alle uden afstemning. 

9.    Eventuelt. 

Omkring et forslag fra kassereren om en besparelse på 2200 kr. ved ikke at annoncere 

generalforsamlingen i lokalavisen, men til gengæld at benytte SKAFs hjemmeside, blev det 

tilkendegivet, at bestyrelsen skal drøfte forslaget, da der kan være problemer med, at ikke-

medlemmer ikke bliver orienteret. Kunne e-Boks, som alle i Odense har, være en mulighed. 

Herefter gennemgik formanden Egon Birkholm foreningens 40 årshistorie. Historien kan også 

læses på SKAFs hjemmeside. 

Efter at have besvaret spørgsmål takkede formanden dirigenten. 

Efter generalforsamlingen orienterede Ole Madsen fra YouSee om de mange nye tiltag, bl.a. 

Bland-selv, Wifi-spot og andre tjenester. 

Skt. Klemens, den 22. marts 2014. 

For referatet: Erik Toft-Clausen                               Dirigent: Klaus Holten Kristensen 

 


